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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András alpolgármester, Bratu Ferenc, Bolobás 
Péter, Karsai Attila,  Molnárné Juhász Éva,  dr. Vidákovics Béla helyi képviselők. 
Igazoltan távol maradt: Kléri Bertalan, Timár László helyi képviselő. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyző, dr. Szántó Marianna aljegyző, 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezető, Sándor Róbert Műszaki Irodavezető, Urbánné Kléri 
Szilvia humánágazati referens, Rivnyák Istvánné, Vajkóné Zsíros Emese, Rácz László, 
intézményvezetők, Aranyosi Sándor az RNÖ elnöke, Kovács Sándor kirendeltségvezető, Rácz 
Tamás. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 9 képviselő-testületi 
tagból 7 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
Tájékoztatja a Képviselő-testületet az ülés tervezett napirendjéről.  
 
A Képviselő-testület a nyilvános ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.  Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
  Előadó: Bratu László polgármester 
2.  Beszámoló az Életmentés Alapítvány B-A-Z Megye munkájáról 
  Előadó: Kuratórium elnöke 
3.     Beszámoló a B-A-Z Megyei Regionális Vállalkozásfejlesztési Alapítvány munkájáról 
  Előadó: Kuratórium elnöke 
4.     Tájékoztató a tűzoltóság új szervezeti felépítéséről és működéséről 
        Előadó: Kovács Sándor kirendeltségvezető 
5.  Tájékoztató a Roma Nemzetiségi Önkormányzat munkájáról 
  Előadó: RNÖ elnök 
6.     Indítványok, bejelentések 
 

ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
 Napirend tárgya:       Előadó 
 
1.) Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról  Bratu László  
           polgármester 
 
 



Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában kéri a jelentés elfogadását. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

104/2012. (X. 08.) határozata 
a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló jelentés elfogadásáról 

 
Encs város Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló 
jelentést megtárgyalta és elfogadja. 
 

 

Határid ő:  2012. október 8. 
Felelős:  polgármester 

 
Napirend tárgya:         Előadó 
 
2.) Beszámoló az Életmentés Alapítvány B-A-Z megye munkájáról  a Kuratórium 

      elnöke 
 
Bratu László polgármester köszönti az Alapítvány képviseletében jelen lévő  Rácz Tamás urat, a  
Felügyelő Bizottság elnökét. Megkérdezi, kívánja-e kiegészíteni az írásos beszámolót? 
 
Rácz Tamás úr nem kíván élni a kiegészítés lehetőségével. 
 
Bratu László polgármester úr megkéri a képviselőket tegyék fel kérdéseiket, ismertessék 
észrevételeiket a beszámolóval kapcsolatban. 
Kérdés, észrevétel hiányában kéri a beszámoló elfogadását. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

105/2012. (X. 08.) határozata 
az Életmentés Alapítvány B-A-Z Megye munkájáról szóló beszámoló 

elfogadásáról 
 

Encs város Képviselő-testülete az Életmentés Alapítvány B-A-Z Megye munkájáról 
szóló beszámolót megtárgyalta és elfogadja. 
 

 

Határid ő:  2012. október 8. 
Felelős:  polgármester 

 
Napirend tárgya:         Előadó 
 
3.) Beszámoló a B-A-Z Megyei Regionális Vállalkozásfejlesztési   a Kuratórium 

Alapítvány tevékenységéről                                                                         elnöke 
 
Bratu László polgármester sajnálattal tájékoztatja a képviselő-testület tagjait, hogy Berta János úr, 
aki az Alapítvány képviseletében részt vett volna az ülésen, sajnos sürgős elfoglaltsága miatt 
Budapestre utazott, így nem tud itt lenni. Az írásos előterjesztés elfogadását kéri a testülettől. 
Polgármester megkéri a képviselőket tegyék fel kérdéseiket, ismertessék észrevételeiket a 
beszámolóval kapcsolatban. 



Kérdés, észrevétel hiányában kéri a beszámoló elfogadását. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

106/2012. (X. 08.) határozata 
a B-A-Z Megyei Regionális Vállalkozásfejlesztési Alapítvány tevékenységéről 

szóló beszámoló elfogadásáról 
 

Encs város Képviselő-testülete a B-A-Z Megyei Regionális Vállalkozásfejlesztési 
Alapítvány tevékenységéről szóló beszámolót megtárgyalta és elfogadja. 
 

 

Határid ő:  2012. október 8. 
Felelős:  polgármester 

 
Napirend tárgya:         Előadó 
 
4.)   Tájékoztató a tűzoltóság új szervezeti felépítéséről és működéséről Kovács Sándor 

kirendeltségvezető 
 
Bratu László polgármester köszönti Kovács Sándor kirendeltségvezető urat és kollégáit. Megkéri, 
hogy ismertesse a jelenlévőkkel szóbeli előterjesztését. 
 
Kovács Sándor kirendeltségvezető köszönti a megjelenteket. Elmondja, hogy 16 éven keresztül járt 
ide képviselő-testületi ülésekre, mint önkormányzati intézmény-vezető, hiszen az 59/1995-ös 
kormányrendelet alapján az állami tűzoltóságok önkormányzati intézménnyé váltak. 
A tűzoltóság és az önkormányzat közös éveik alatt sok sikert értek el. Gondoljon mindenki az 
elmúlt évek technikai fejlesztésére, a város egyik legszebb épületeként megvalósult új tűzoltó 
laktanyára, amely a 32 főről 64 főre duzzadt állománynak kulturált elhelyezési körülményeket 
biztosít. Az állományi létszám emelkedése pedig munkahelyteremtés volt a városban és a térségben. 
2012. január 01. napjával a tűzoltóságok ismét állami fenntartásba kerültek. Az átalakítás során 
feladatként fogalmazódott meg az, hogy fel kell venni a kapcsolatot a polgármesterekkel és 
tájékoztatást adni a szervezeti változásokról, az új rendszerről. Ennek érdekében több kistérségi 
tanácsülésen is részt vettek. Jelen feladat a székhelytelepülés megfelelő tájékoztatása, melyre 
vonatkozó igényét még a nyár folyamán jelezte a kirendeltség, hiszen az új szervezet bemutatása 
mellett szerettek volna elköszönni is. Erre a nyári ülésszünet miatt csak most kerülhet sor. 
Az új szervezet kapcsán az alábbiakat emeli ki: 
A B-A-Z Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság irányítása alá tartozik a miskolci, kazincbarcikai, 
tiszaújvárosi és encsi kirendeltség, melyek feladata a tűzoltósági, polgárvédelmi és iparbiztonsági 
feladatok ellátása. Az integráció célja az volt, hogy mindhárom tevékenységhez megfelelő szervezet 
álljon rendelkezésre. A kirendeltségvezető helyettes a tűzoltósági felügyelő: Bialkó Tibor, a 
polgárvédelmi felügyelő Dsupin Gyula, az iparbiztonsági ágazat vezetője: Kovács Krisztián. Utóbbi 
feladata: a veszélyes üzemek, veszélyes infrastruktúrák, vasúti szállítás ellenőrzése. 
Új a felépítés abból a szempontból is, hogy a kirendeltséghez tartozik a Sátoraljaújhelyi 
Tűzoltóparancsnokság 69 fővel.  
Az illetékességi terület így 134 települést foglal magába, Perecsétől-Zemplénagárdig. 
A hatósági feladatok ellátására hatósági osztály alakult, melynek vezetője Kovács Zsolt. Az osztály 
április 1-től 3 fővel, október 1-től pedig 5 fővel fejti ki tevékenységét. 
A munkáltatói jogokat a kirendeltségvezető és a tűzoltóparancsnok felett az Országos 
Katasztrófavédelmi Főigazgatóság főigazgatója gyakorolja, a többi munkáltatói feladatot a B-A-Z 
Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatója látja el. 



A munkáltatói feladatokhoz kacsolódó munkát Kelemen Imréné, míg a megmaradt gazdálkodási 
feladatokat, az  ellátmánnyal való elszámolást Vaszily Csaba végzi. 
A sátoraljaújhelyi parancsnokságon is végeznek polgárvédelmi feladatokat és emellett Sárospatakon 
is van egy működő polgárvédelmi iroda. 
Encs új tűzoltóparancsnoka 2012.április 01-től Tvergyák László, helyettese Balázs Béla. 
Új szakterület a műszaki biztonsági tiszt. 
A tűzoltóparancsnokságok alatt létrehoztak tűzoltóőrsöket is, amely az országban eddig nem 
nagyon volt jellemző. Abaúj területén két ilyen lesz: Göncön és Abaújlakon, a Zempléni részen 
pedig három: Pálházán, Tolcsván és Cigándon. A Gönci és a Cigándi szervezése folyamatban van, 
míg a másik három csak 2014-től kezdi meg tevékenységét. 
Ezek az őrsök az önkéntes tűzoltó egyesületek mellett végzik majd tevékenységüket.  
Amit az állampolgárok ezekből a folyamatokból a mentő-és tűzvédelem esetén szinte semmit sem 
vettek észre, talán annyit, hogy kicsit feszesebb lett a rend. Amit viszont észrevettek az az, hogy sok 
olyan helyen is ott van a kirendeltség, ahol eddig nem pl. a belterületi vízelvezetés ellenőrzése, a 
belterületi fák állapotának ellenőrzése, sőt 2013.január 01-től ide tartozik majd a kéményseprő-ipari 
felügyelet is, melynek keretében nemcsak a lakosságot ellenőrzi majd a hatóság, hanem a 
szolgáltatókat és az önkormányzatok által megkötött szerződéseket is. A rendezvények kapcsán 
szakhatóságként, engedélyezőként vesznek részt a zenés-táncos rendezvények vonatkozásában. 
Eddig segítő szándékkal az előírásokat betartva igyekeztek mindenkinek a kedvében járni, de a 
jövőre nézve kéri a kérelmek időben történő benyújtását, hogy a törvényi határidők tarthatóak 
legyenek. 
Végezetül köszönetet szeretne mondani az önkormányzatnak, külön a pénzügyi irodának azért, 
hogy az állami fenntartásba átadás zökkenőmentesen zajlott le. 
Köszönetet kíván mondani a képviselő-testületeknek az elmúlt 16 év során nyújtott támogatásért.  
Bízik benne, hogy egyenruhájukhoz méltóak lesznek és rendelkezésre állnak és segítenek majd, 
amikor szükség van rájuk. 
 
Bratu László polgármester megköszöni a tájékoztatást a már lezajlott és a még várható jelentős 
változásokról. Sajnos a város valóban az egyik legszebb épületét vesztette el a tűzoltósággal együtt 
és az elmúlt 15 évben valóban rendkívüli volt a technikai és a létszámbeli fejlesztés üteme is.  
Kívánja, hogy mindig legyen az intézménynek annyi pénze a működésre, mint az önkormányzatnál 
volt, fejlődjön annyit, mint az önkormányzat idejében, legyen olyan jó gazdája a komplexumnak, 
mint az önkormányzatnál volt. Az eszközöket, az irodákon kívül minél kevesebbet használják, mert 
az az jelenti, hogy a városban és a térségben rend honol és mindenki biztonságban van. 
Végezetül a rendezvények kapcsán kéri az intézményeket az eljárások időben történő elindítására, 
hiszen az 30 napot is igénybe vehet. A követhetőség kedvéért az önkormányzati intézmények 
tekintetében egy szabályzat készítését tartja fontosnak, amely alapján az intézményvezetőt terheli a 
felelősség a szabályok, előírások betartásáért. 
 
A képviselő-testület a tájékoztatót egyhangúlag tudomásul vette. 
 
Napirend tárgya:         Előadó 
 
5.)  Tájékoztató a Roma Nemzetiségi Önkormányzat munkájáról  Aranyosi Sándor  

           elnök  
 
Bratu László polgármester köszönti Aranyosi Sándor elnök urat és megkérdezi kívánja-e 
kiegészíteni az írásban leadott anyagot? 
 
Aranyosi Sándor elnök nem kívánja az írásos előterjesztést kiegészíteni, de a feltett kérdésekre 
szívesen válaszol, ha ő maga is kérdezhet aztán azokhoz kapcsolódóan. 
 
 



Bratu László polgármester kéri a képviselő-testület tagjait, tegyék fel kérdéseiket, osszák meg 
elnök úrral véleményüket. 
 
Bratu Ferenc helyi képviselő elmondja, hogy mélyen felháborította az abaújdevecseri lakosságot, 
hogy augusztus 19-án a városi ünnepség napján roma hagyományőrző napot tartottak az RNÖ 
szervezésében, különös tekintettel arra, hogy ez a nap a búcsú napja is. Az ilyen rendezvényeket 
jobban egyeztetni kellene és az időpontokra jobban odafigyelni. Egy mondat betartására hívná fel a 
figyelmet: 8 óra munka, 8 óra pihenés, 8 óra szórakozás. 
 
Aranyosi Sándor elnök azt kérdezi, hogy az önkormányzat miért nem az állami ünnep napján, 
augusztus 20-án tartotta az ünnepségét? A cigányok is állampolgárok és vallásosak is, bár nem 
járnak templomba, így a búcsút is megünnepelhetik. 
 
Szeles András alpolgármester azt szeretné megtudni az elnök úrtól a nemzetiségi önkormányzat 
hogyan támogatja a rászoruló roma gyerekeket? Gondol itt pl. ösztöndíjakra. Hogyan támogatja a 
rászoruló felnőtt lakosságot? Gondolva ennek keretében utazási hozzájárulásra egészségügyi 
ellátáshoz, támogatásra gyógyszerköltséghez, élelmiszer-beszerzéshez. Hány sikeres pályázatot 
nyújtottak be, sikerült-e munkahelyet teremteniük? 
 
Aranyosi Sándor elnök elmondja, 2010. óta sajnos nem tudnak pályázni, mert az előző CKÖ nem 
tudott elszámolni a kapott pályázati támogatással, így 10 millió forint visszafizetésére kötelezték 
őket, melyet a jogutód  megörökölt. 
Ösztöndíj támogatás nincs a roma gyerekeknek. Most tervezik egy gyerekprogram, egy gyereknap 
szervezését általános iskolásoknak. 
A munkahelyteremtés pedig nemcsak a nemzetiségi önkormányzatnak, de a nagy önkormányzatnak 
sem sikerült. 
 
Bratu László polgármester abban emeli ki alpolgármester úr kérdéseinek hátterét, hogy a 
rendezvény költségei elég jelentősek voltak, nem lehetett volna ezt a keretet a rászorulók 
megsegítésére fordítani. Ebből a pénzből taníttatás, orvosi ellátás is nyújtható lett volna. Ily módon 
is lehetne működni. 
 
Aranyosi Sándor elnök elmondja, hogy az egyik választási célkitűzésük volt a gyerekek, rászoruló 
családok segítése. A költségeket szerettük volna a hó végén nehéz helyzetbe került családoknak 
megelőlegezni későbbi visszafizetés mellett, de jegyző úr és a pénzügyi irodavezető asszony azt 
mondta, hogy ezt nehéz megvalósítani. Így ez abba maradt. 
A városban 1100-1200 roma él, a megsegítésükre több millió forint kellene. 
 
Szeles András alpolgármester köszöni polgármester úrnak, hogy rámutatott a lényegre. Kijelenti, 
hogy megérti az elnök úr által elmondott problémákat, de a pénzügyi és adminisztrációs 
problémákat meg kellene oldani. Felhívja a figyelmet arra, hogy a kisebbségi szervezet munkahely 
teremtési lehetőségei sokkal jobbak, mint az önkormányzaté.  
Javasolja, hogy a mulatozáson kívül legyen komoly célkitűzésük, amelyet meg is kívánnak 
valósítani. 
Végezetül néhány jó tanácsot szeretne adni: 

− ha nem tud megjelenni a képviselő-testület ülésén, akkor gondoskodjon a helyettesítésről 
− meg kell köszönni jegyző úrnak, hogy segített az anyag elkészítésében 
− a jövőben a rendezvények szervezése során legyenek különös figyelemmel arra, hogy 

senki érzékenységét nem sértsék 
− kis lépésekben, a rászoruló gyermekek és felnőttek megsegítésével bizonyítsák be, hogy 

képesek nemes célokat szolgálni. 
 



Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke két kérést fogalmaz 
meg az elnök úr felé: a munkájuk során ne az abaújdevecseri településrészben, hanem a városban 
gondolkodjanak, valamint tiszteljék és legyenek figyelemmel a városi rendezvényekre. 
 
Aranyosi Sándor elnök úgy véli, hogy Abaújdevecser Encs város része. Miért ne lehetne akkor ott 
tartani az RNÖ rendezvényeit. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy elnök úr félreértette a kérést. Nem azt mondta a 
képviselő asszony, hogy ne Abaújdevecserben legyenek a rendezvények, hanem, hogy 
körültekintőbben kell megválasztani a helyszín és az időpontot is, hiszen elég nagy a város. Ha 
Devecserben búcsú van,amit zavar a hagyományőrző rendezvény, akkor Encsen van elég hely. 
 
Aranyosi Sándor elnök kijelenti, nem érti képviselő asszony kérdését, hiszen ő első perctől tudta, 
azt hogy lesz az RNÖ rendezvény. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke ezt visszautasítja, 
elmondja, hogy akkor szervezett róla tudomást, mikor a tűzoltóságtól jöttek szerdán a bejárásra. 
 
Aranyosi Sándor elnök úgy emlékszik, hogy korábban is beszéltek róla, de bocsánatot kér 
mindenkitől, akit megbántott ezzel a rendezvénnyel. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy már a 
fügödi ülésen is felvetette, hogy az RNÖ 639 ezer forintos éves költségvetését más célra kellene 
használni. Felajánlja, hogy kapcsolódjanak bele más civil szervezetek programjaiba. A többségi 
társadalom szemét szúrja, hogy ezek az összegek elfolynak és nem tesz meg mindent a roma 
nemzetiség a saját felemelkedéséért. 
Javasolja, hogy az RNÖ keresse meg az iskolákat a tehetséges roma gyermekek támogatása 
ügyében. Ehhez nem kellenek milliók. A rendelkezésre álló keretösszeg 20-30 gyermek éves 
támogatására lehetőséget adna. 
Felhívja a figyelmet arra, hogy a Mikulásvonat akár 50 roma gyermeknek okozhatna örömet, 2000 
Ft/fő támogatással. A szervezők elérhetőségét szívesen megadja elnök úr részére. 
 
Aranyosi Sándor elnök köszöni a javaslatokat a segítségnyújtást, de azt is meg szeretné tudni, 
hogy a képviselő-testület miért fogadta el ódzkodva az RNÖ-vel kötendő együttműködési 
megállapodást? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a testület nem ódzkodott, csupán fenntartásai voltak a 
működés vonatkozásában éppen az örökölt problémák miatt. Azt, hogy a nagy önkormányzat nem 
működik közre visszautasítja, hiszen a jegyző úr személyében biztosított a kapcsolattartás. 
Emlékezteti a jelenlévőket, hogy a városi önkormányzatnak is mindössze 1 millió forintja van a 
költségvetésben, amit átmeneti segélyezésre tud fordítani a közel 7000 lakos vonatkozásában. Így 
tekintve a hatszázezer forint, amely az RNÖ rendelkezésére áll az 1200 roma lakosra nagy 
szolgálatot tehetne a rászoruló családoknál. 
Arra kéri elnök urat, ne a rendezvényekben csúcsosodjon ki a tevékenységük. 
Megköszöni a tájékoztatást. Úgy érzi a testület szimpátiája jelentősen nőtt elnök úr felé. Kéri, hogy 
ha nem tud részt venni az ülésen, akkor a helyettesítéséről gondoskodjon.  
Javasolja, hogy az RNÖ a költségvetésében előre határozza meg, hogy mekkora összeget, milyen 
célra kíván használni és azt következetesen hajtsa végre. 
  
A képviselő-testület a tájékoztatót egyhangúlag tudomásul vette. 
 

 
 



Napirend tárgya:  
        
6.) Indítványok, bejelentések        
        
6.1 A Járási Hivatal létrehozására irányuló megállapodás 
 
Bratu László polgármester úgy véli a jelen megállapodás megkötése nem kérdéses. A határidők 
adottak és ha a testület nem fogadja el a tervezetet, akkor a megyei kormányhivatal vezetője 30 
napon belül meghozza a testület helyett a döntést. Már kb. két hónapja folyik az adategyeztetés 
mindenre kiterjedően, hiszen az önkormányzati vagyon, egyben nemzeti vagyon is. Egy hónapja 
napi szintű a kapcsolattartás.  
Az önkormányzat nem akarja, hogy a megállapodás ne szülessen meg, de a külön megállapodás 
részét képező részletszabályok alapos kidolgozása nagyon odafigyelést igényel majd. 
A járási kormányhivatal az első emeleten kerülne elhelyezésre, illetve a földszinti nyitott ügyféltér 
egy részében. 
Az önkormányzati vezetés részéről felmerült problémákat írásban jeleztük a kormányhivatal felé. 
Ilyen probléma pl. az, hogy eltérő a munkarend, hogyan oldható mag a szintek védelme, a takarítás 
és a zárás, hogyan oszlanak meg a fenntartási költségek. 
Nem a technikai eszközök megosztása a vitatott, hiszen viszi mindazt ami a feladatellátáshoz 
tartozik. 
Jelen megállapodás egy nyers jogszabályi forma, melyhez a konkrétumokat tartalmazó külön 
megállapodás majd a kormánybiztossal történt egyeztetések után készülhet el. 
 
Bolobás Péter képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnök-helyettese elmondja, a 
bizottság is úgy látja, hogy a részletek nem kidolgozottak. Remélhetőleg azok is körvonalazódnak 
mielőbb és november 15-re alakot öltenek, melyről a képviselő-testület kéri a tájékoztatást. 
Kérdésként merült fel az ülésen, hogy az önkormányzat az épület felújításába jelentős önrészt tett, 
nem lehetne annak egy részét érvényesíteni? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a város 11,7%-ot tett a beruházáshoz, a többi az 
államtól kapott támogatási rész volt. Nem ez a gond. A likviditási problémáktól fél. Az lenne a 
legjobb, ha az épület üzemeltetés költségeinek keretösszegét a felek letenné és abból kerülnének 
rendezésre a számlák a m2, illetve a légköbméter és a használt órák alapján. Túl sok a 
bizonytalanság: tűzvédelem, biztonsági rendszer, lift-kezelés, vagyonmegőrzés stb.  
A szakmai feladat a kormányé, a fenntartási az önkormányzaté lesz január 1-től az iskolák esetében 
is. Az érintett dolgozókat is tájékoztatni kellene október 15-ig arról, hogy mi lesz velük, de nincs 
elegendő információ. 
Végezetül további kérdés, észrevétel hiányában kéri a megállapodás-tervezet elfogadását. 
 

Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntéseket hozza: 

 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
107/2012. (X.8.) határozata 

a Járási Hivatal létrehozására irányuló megállapodásról 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Járási Hivatal létrehozására irányuló, 
Encs Város Polgármestere és a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal 
Kormánymegbízottja által aláírandó Megállapodás-tervezetet megismerte.  
A Képviselő-testület a Megállapodás tartalmával egyetért, felhatalmazza polgármesterét 
a Megállapodás aláírására. 
 
  Felelős: polgármester 

 Határidő: 2012. október 31.         



6.2 Encs város Fenntartható Fejlődés Helyi Programja 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az uniós pályázatoknál követelmény, hogy ez a 
program rendelkezésre álljon. Megalkotója Sándor Róbert műszaki irodavezető, akit felkér, hogy 
ismertesse az anyag lényegét, tartalmát. 
 
Sándor Róbert Műszaki irodavezető kijelenti, hogy a program megalkotása az önkormányzat 
életében nagy lépés a jövőbeni fejlesztések érdekében. 
1969-ben vetődött fel a megalkotás szükségessége az ENSZ-ben. Indokai a túlnépesedés, a globális 
felmelegedés voltak.  
A fenntartható fejlődés olyan fejlődést jelent, amely kielégíti a jelen szükségleteit anélkül, hogy 
veszélyeztetné a jövő generáció azon igényét, hogy ő is kielégíthesse a saját szükségleteit. 
Ezen fejlődés három pillérre épül: környezetvédelem, társadalom, gazdaság. 
Tartalmazza a program a város alaphelyzetének leírását és a rövidtávú (1-3év), a középtávú (3-5év) 
és a hosszú távú (5-10év) ciklusok fejlesztési elképzeléseit, amelyek egymásra épülnek és 
fenntarthatóak. 
Ezen program megléte a KEOP pályázatoknál kötelező, az ÉMOP-nál pedig plusz 15 pontot jelent. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy tudomása szerint 2013-tól változik a pályázati rendszer 
, így az oktatásban pl. a feladathoz megmondják, hogy milyen pályázatot kell az önkormányzatnak 
benyújtani ahhoz, hogy a működtetés és a hiányok pótlása megoldható legyen. Az ezt jóváhagyják, 
már csak igényelni kell a rendelkezésre álló keretből.  
 
Bolobás Péter képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnök-helyettese bizottsága 
nevében elfogadásra javasolja a programot. 
 
Bratu László polgármester további kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az 
előterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
 Encs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

108/2012.(X.8.) határozata 
Encs város Fenntartható Fejlődés Helyi Programjának elfogadásáról 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta Encs város 
Fenntartható Fejlődés Helyi Programját és az alábbi döntést hozta. 
 
Encs Város Önkormányzata a beterjesztett formában elfogadja Encs város 
Fenntartható Fejlődés Helyi Programját. 
 
 Felelős: polgármester 

 Határidő: 2012. október 20.   
 

 
6.3 Gulyás Bertalan encsi lakos részletfizetési kérelme 
 
Bratu László polgármester kéri a szakbizottság véleményének ismertetését. 
 
Bolobás Péter képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnök-helyettese elmondja, hogy 
a bizottság támogatja a részletfizetés engedélyezését. 
 



Bratu László polgármester kéri a testület döntését. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
 

Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 
109/2012. (X.08.)  határozata 

Gulyás Bertalan encsi lakos részletfizetési kérelme tárgyában 
 

Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta Gulyás 
Bertalan 1000/3 hrsz. Önkormányzati tulajdonban lévő ingatlan vásárlás 
részlet fizetésről szóló előterjesztést és úgy döntött, hogy: 
 
Gulyás Bertalan kérelmét a Képviselő-testület támogatja, és engedélyezi az 
1000/3 hrsz.-ú. ingatlan fennmaradó vételárának, a 412.400.-Ft összegnek két 
részletben történő megfizetését 2014. december 31-ei határidővel. 
 
A testület hozzájárul az adásvételi szerződés megkötéséhez azzal, hogy a teljes 
vételár megfizetéséig tulajdonjogát fenntartja. 
 

  Felelős:  polgármester 
  Határidő:  2012.október 30. 

  
6.4 Sváb László encsi lakos ingatlanvásárlási kérelme 
 
Bratu László polgármester kéri a szakbizottság javaslatát. 
 
Bolobás Péter képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnök-helyettese elmondja, hogy 
a kérelmezett terület a TIGÁZ tulajdonát képező épület melletti bekerített terület. A bizottság így 
egyetért annak értékesítésével, de csak abban az esetben, ha a kérelmező valóban megszerzi az 
épület tulajdonjogát. 
 
Bratu László polgármester kéri a testület döntését. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag 
az alábbi döntést hozza: 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
110/2012.(X.8.) határozata 

Sváb László encsi lakos ingatlan vásárlási kérelme 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Encs 986/2 hrsz-
ú ingatlan, Sváb László encsi lakos részére történő eladását és az, alábbi döntést 
hozta. 
 
Encs Város Önkormányzata a tulajdonát képező Encs 986/2 hrsz-ú ingatlant Sváb 
László encsi lakos részére 5000.-Ft/m2-es áron eladja abban az esetben, ha a 
kérelmező a TIGÁZ épületére vonatkozóan a tulajdonszerzést szerződéssel igazolni 
tudja. 
 Az eladással kapcsolatos költségek a vevőket terhelik. 
A képviselő-testület fenti ajánlata 90 napig érvényes, amennyiben a szerződés 
megkötésére ezen határidőn belül nem kerül sor az ajánlat érvényét veszti. 
  



 Felelős: polgármester 
  Határidő: 2012. október 31. 

 
6.5 A Járóbeteg szakellátás óraszámainak módosítása, többletkapacitási igény benyújtása 
 Hozzájárulás az ÉMOP 4.1.1.1/A-12 pályázat benyújtásáról 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet, hogy az asztalra letett anyagot kéri figyelembe 
venni, a döntésnél majd felkéri főorvos asszonyt, hogy tájékoztassa a képviselőket a változásokról. 
 
dr. Basista Erika intézményvezető kijelenti valóban úgy érzi, hogy magyarázattal tartozik. 
Elmondja, hogy nem kis fejtörést okozott számára olyan javaslat készítése, amely megvalósítható és 
a város lakóinak is hasznára lenne. A célszerűbb az lett volna, ha szakorvosi óraszámot kap az 
intézmény, ahogyan azt szeptemberben kérte, de közben kiderült, hogy erre nincs lehetőség. Ezért 
újraértékelésre javasolja, hogy a testület nem szakorvosi óraszámot igényeljen és a meglévő 
szakorvosi és nem szakorvosi óraszámait pedig csoportosítsa át. 
Kijelenti, hogy továbbra is vannak fenntartásai, de a jövő érdekében szükségesnek tartja a lépést. 
Szükségesnek és elégségesnek. Szükséges a lakosság ellátásához és elégséges a pályázat 
benyújtásához. Nem kis fejtörés és lelkiismeret-furdalás volt a döntés, hiszen a jövőt senki sem 
ismeri. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy ebben a támogatási körben 900 millió forint van és a 
VÁTI azt erősíti szóban, hogy két terület van ahol segíteni szeretnének, Encs és Mezőkövesd 
térsége 1/3-2/3 arányban. Jelen kiírás szerint 100%-os a támogatás, de van uniós és hazai rész is 
benne és a hazai támogatási intenzitást csökkenteni akarják 15%-ról 5%-ra. Ha 95%alá megy a 
támogatás, akkor az önrészt már nem tudja a város vállalni. 
Jelen helyzetben a szakorvosi ellátások terén versenyképes a település. Versenyben van Szikszóval 
és Miskolccal is. Az elért színvonalat pedig nem adhatjuk lejjebb. 
Kéri a képviselő-testület döntését. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntéseket hozza: 

 
Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 

111/2012. (X.8.) határozata 
 Járóbeteg szakellátási többet-kapacitási igény benyújtásáról 

 

Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a TEK 
kezdeményezését és úgy határozott, hogy az ÉMOP 4.1.1.1./B-12 regionális 
operatív program keretében fejleszteni kívánja a járóbeteg szakellátást. A 
képviselő-testület egyetért a pályázat benyújtásával és a megvalósítás 
érdekében az önkormányzat többletkapacitási óraszám igénylést kíván 
benyújtani az engedélyező hatósághoz a szükséges minimum óraszám 
megadása érdekében az alábbiak szerint: 
 
15 óra/hét röntgen nem szakorvosi óraszám 
5 óra/hét psychológia nem szakorvosi óraszám 
5 óra/hét dietetika nem szakorvosi óraszám 
10 óra/hét nappali ellátás nem szakorvosi óraszám  
+5 óra/hét masszázs nem szakorvosi óraszám ( a meglévő 5 óraszám mellé). 
 
Határid ő: 2012. október 8. 
Felelős:  TEK vezető 

 



Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 
112/2012. (X.08.) határozata 

A járóbeteg szakorvosi és nem szakorvosi óraszámok módosításáról 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a TEK 
kezdeményezését és úgy határozott, hogy az alábbi szakorvosi és nem 
szakorvosi óraszám módosítást kívánja az engedélyező hatósághoz benyújtani. 
 
Szakorvosi óra: - Belgyógyászat  30 óra/hét 
   - Kardiológia   10 óra/hét 
   - Szül. nőgyógyászat  15 óra/hét 
   - Röntgen    15 óra/hét 
   - Szemészet   10 óra/hét 
   - Gyermekgyógyászat  5 óra/hét 
   - Ideggyógyászat  12 óra/hét 
   - Ortopédia   5 óra/hét 
   - Reumatológia  30 óra/hét 
   - Fizikotherápia  8 óra/hét 
   - Képalkotó elj. UH  30 óra/hét 
   - Addiktológia   8 óra/hét 
   - Sebészet   15 óra/hét 
   - Ideggondozás/Pszichiátria 5/5 óra/hét 
   - Onkológia   5 óra/hét 
   - Endokrinológia  4 óra/hét 
Nem szakorvosi óra: 
   - Gyógymasszázs  5+5 óra/hét 
   - Fiziotherápia   45 óra/hét 
    
Határid ő: 2012. szeptember 15. 
Felelős:  TEK vezető 

 
 

Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 
113/2012. (X.8.) határozata 

 Az ÉMOP 4.1.1/A-12 pályázat benyújtásáról 
 

Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a TEK 
kezdeményezését és úgy határozott, hogy az ÉMOP 4.1.1.1./A-12 regionális 
operatív program keretében fel kívánja újítani és akadálymentesíteni kívánja a 
Kossuth utcai gyermekorvosi rendelő és Védőnői Szolgálat épületét, mely a 
felújítást követően a fentieken túl a központosított iskolaorvosi rendelőnek is 
helyet adna.  
 
Határid ő: 2012. október 8. 
Felelős:  TEK vezető, polgármester 

 
6.6 Az állattartásról szóló 8/1997. ( IV.24.) rendelet hatályon kívül helyezése 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy jogszabályi kötelezettség alapján nincs lehetőség 
önkormányzati rendeletben szabályozni a mezőgazdasági haszonállatok tartását. Az, hogy mi 
maradhat szabályozási szinten a kedvtelésből tartott állatoknál áttekintésre kerül és új rendeletként a 
képviselő-testület elé terjeszti annak elkészülte után. 
 



Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

 
Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 

13/2012. (X.09.) önkormányzati rendelete 
Encs Város Képviselő-testülete 

az állattartásról szóló 8/1997. ( IV.24.) önkormányzati rendelete hatályon kívül 
helyezéséről 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (3) szakaszában 
előírtakra tekintettel, az Alaptörvény 32.§ (1) szakasz a) pontjában kapott felhatalmazás alapján az 
Alaptörvény 32. cikk (2) szakasz szerinti eredeti hatáskörében eljárva az alábbi rendeletet alkotja: 

 
1.§ 

Hatályát veszti az állattartásról szóló 8/1997. ( IV.24.) önkormányzati rendelet. 
 

2.§ 
Ezen rendelet kihirdetését követő napon lép hatályba, és a hatálybalépését követő napon hatályát 
veszti. 

Kmf. 

 
Bratu László sk. dr. Halász Ferenc sk.  

polgármester jegyző 
 

 
6.7  Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjrendszer 2013-as fordulójához 

 
Bratu László polgármester elnézést kér, de a szoros határidő miatt nem lehet a döntést a következő 
ülésre halasztani és a kiírás későn jelent meg a bizottsági ülések után. A kérdés az, hogy támogassa 
az önkormányzat a felsőoktatásban továbbtanuló fiatalokat, akikre méltán büszke a város, vagy 
sem. Kéri a szakbizottság véleményének ismertetését. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke úgy véli, hogy egyre 
nehezebb a továbbtanulás. Egyre szűkebb az állami támogatással továbbtanulás lehetősége. Így 
minden lehetséges támogatást meg kell adni a rászoruló gyerekeknek. 
 
Szeles András alpolgármester emlékeztet mindenkit, hogy eddig soha nem volt más vélemény, csak 
egyhangú támogatás. Az érintett minisztérium honlapján látható, hogy késedelem van. Javasolják, 
hogy az önkormányzat gyakoroljon méltányosságot a felhívást lekéső gyerekek vonatkozásában. A 
lényeg az, hogy az érintetteknek minél szélesebb körben adjuk meg az információt a rendszer 
változásairól és a regisztráció szükségességéről. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy a hivatal minden megtesz ennek érdekében. 
 
Urbánné Kléri Szilvia szakreferens nem érti a minisztériumot. A regisztráció egy központi 
rendszeren történik, amelyet ha lezárnak, már nincs lehetőség a jelentkezésre, és a méltányosság 
gyakorlására. 
 
Bratu László polgármester éppen ezért érzi fontosnak az érintettek minél szélesebb körű 
tájékoztatását. 
 



 
Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 

114/2012. (X.8.) határozata 
 Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjrendszer 2013. évi fordulójához 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a csatlakozást 
a Bursa Hungarica Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2013. évi fordulójához. 
Megismerve az Általános Szerződési Feltételeket a csatlakozást támogatja. 
 
Határid ő: 2012. október 15. 
Felelős:  polgármester 

 
6.8 Tulajdonosi hozzájárulás pályázat benyújtásához a Szent László Római Katolikus 

Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény részére 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévőket, hogy az Egri Főegyházmegye az 
önkormányzat tulajdonosi hozzájárulását kéri az átadott iskolaépület felújítását célzó ÉMOP 
4.3.1/A-12 pályázat benyújtásához. 
Az eredeti pályázati kiírás szerint csak a 2008. szeptember 1. napja előtt átvett intézmények 
esetében pályázhatott volna az egyház, de sikeres lobbi tevékenységgel elérték, hogy ezen feltételt 
módosítsák. 
Kéri támogatni az egyházi fenntartót a pályázat benyújtásában. 
 
Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 

115/2012. (X.08.) határozata 
Tulajdonosi hozzájárulás megadásáról, pályázat benyújtásához, a Szent László Római 

Katolikus Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény részére 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testület a Szent László Római Katolikus 
Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény kérésének helyt adva 
tulajdonosi hozzájárulását adja a 3860 Encs, Petőfi út 18. szám alatti iskolaépület 
felújításához, az ÉMOP 4.3.1/A-12 pályázat előkészítő munkálatai megindításához, 
valamint a pályázat benyújtásához. A testület a polgármestert felhatalmazza a 
szükséges nyilatkozatok aláírására. 
 
 Felelős:  polgármester 
 Határidő:  2012. október 31. 
 

6.9 Önkormányzati Intézmények energetikai korszerűsítését célzó pályázat előkészítése 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy megjelent az energetikai korszerűsítési felhívás az 
önkormányzati kötelező feladatellátáshoz kapcsolódó intézmények esetében. Ennek keretében 
megoldható lenne a Zrínyi iskola Táncsics úti és Bem úti épületének födém, hőszigetelés, 
nyílászáró, fűtési elégtelenség problémája. 
Az iskola üzemeltetése vélhetően a szakmai munka állami átvételét követően is a tulajdonos 
önkormányzat feladata marad. Bár a szükséges önkormányzati hozzájárulás kiszámolása után még 



lesz a testületnek 8 napja a végleges döntésre, de az információk szerint az adóbevételekből 
levonásra kerül a fenntartás költsége, ha az önkormányzat nem vállalja az üzemeltetést. Emellett a 
tulajdonjog nem ér semmit, ha csak kívülről figyelhető az épületek elenyészése, tönkremenetele. 
Hosszú távon nem mindegy, hogy mennyibe kerül az épületek fenntartása. A jelenlegi formában a 
kazánok hatásfoka 60-65%, és már 13 évesek. A közeljövőben saját erőből is cserélni kellene őket. 
Kb. 300 millió forintról van szó a két épület esetében, amely a fejlesztéseket szolgálná. 
Foglalkozni kell azzal is, mi lesz a nem szakmai munkavállalókkal. Milyen intézményesített 
formában, ki fogja őket foglalkoztatni? Még nincs meg a megoldás, de az idő sürget. 
Kéri a képviselő-testület döntését. 

 
Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 

116/2012. (X.08.) határozata 
 az önkormányzati intézmények energetikai korszerűsítését célzó pályázat előkészítéséről 

 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testület felhatalmazza a polgármester, hogy 
az önkormányzati intézmények energetikai korszerűsítését célzó pályázat 
előkészítése érdekében szükséges intézkedéseket a szakbizottság bevonásával 
megtegye. 
 
 Felelős:  polgármester 
 Határidő:  2012. december 31. 
 

6.10. Bejelentések: 
 
Bratu Ferenc képviselő egyrészt azt szeretné megtudni, hogy az önkormányzat két rendeletének 
azon rendelkezései, mely szerint kukázni tilos, illetve, hogy a szociális segélyezés feltétele a 
lakókörnyezet tisztán tartása, milyen hatásfokkal kerül végrehajtásra? Mert még mindig látni 
kukázókat a városban és sok az elhanyagolt porta. 
Másrészt az iránt érdeklődik, hogy a közeljövőben lesz-e lehetőség a ravatalozó felújítására? 
 
Bratu László polgármester a ravatalozó felújításával kapcsolatosan elmondja, hogy arra nem lát 
más lehetőséget, mint a szociális célú város rehabilitáció keretében a célterületet úgy meghatározni, 
hogy abba a temető és környéke beleessen. A Béke úttól a Rákóczi úton át, egészen a 
Sportközpontig kellene terjednie az akcióterületi tervnek, hogy az uszoda felújítása is megoldható 
legyen, mert annak felújítására sincs más lehetőség és olyan állapotban van, hogy lassan be kell 
zárni. A régi szivattyú tízszer annyit fogyaszt, mit az új típusok, a páraelszívás nem működik, így a 
vegyszeres vízpára lecsapódás kikezdte a födémet, a zuhanyzók és az öltözők sem felelnek meg a 
mai követelményeknek. Ezen épület felújítására kb.100 millió forint kellene, mely nem kötelező 
önkormányzati feladatként nem támogatott, ezért keresi a szakma az egyéb megoldási 
alternatívákat.  
 
dr. Halász Ferenc jegyző az első kérdésre válaszolva elmondja, hogy mint arra a rendelet 
alkotásakor is felhívta a figyelmet a kukázás tilalma alkotmánysértő. Célszerűnek tartaná a 
rendeletet módosítani és ezen rendelkezést hatályon kívül helyezni. A szociális segélyek 
megállapításához kapcsolódó tisztán tartási kötelezettséget az Igazgatási iroda vizsgálja az érintett 
körben. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a testület felvállalta az alkotmánysértő rendelkezés 
meghozatalát, mert meggyőződése, hogy nem egészséges a kukában turkálni. Meg kellene értetni 



azzal az 5-6 emberrel, akire ez jellemző, hogy ez neki sem jó. A külön kitett, összegyűjtött száraz 
kenyeret, egyéb dolgokat vigyék el, de a kuka fertőző. 
A szociális segélyezés kapcsán a környezet tisztán tartása keretében vannak eredmények, de azok 
tovább fokozhatóak. 
 
Szeles András alpolgármester úgy véli, hogy a meglévő jogszabályok betartása fontos lenne. Talán 
finomítani kellene a szabályozáson. Ezek a személyek szemetelnek is, ha másért nem ezért kell 
őket felelősségre vonni. 
 
Bolobás Péter képviselő javasolja, hogy a kukázás legyen feltételekhez kötve pl. legyen kötelező a 
steril kesztyű használata. Ha nem tesz ennek eleget, akkor nem kukázhat. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyző emlékezteti a képviselőket, hogy az önkormányzati rendeletek nem 
tartalmaznak szabálysértési rendelkezéseket, így a kukában nyúlkálás nem szankcionálható. Ha 
valaki szemetel és rajta kapják, akkor köztisztasági szabálysértés miatt vonható felelősségre a 
szabálysértési kódex szerint. A közterület-felügyelő a kukázáson ért személyt figyelmeztetheti, de 
ha nem szemetel, akkor nem tehet ellene semmit. 
 
dr. Halász Ferenc jegyző úgy véli, hogy méltatlan ha valakit kukázás miatt kell büntetni, de az is 
méltatlan, hogy valaki erre szorul. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy a közterület-felügyelők tehetetlensége esetén 
megfontolandó akkor, hogy a szervezet átalakításkor szükség van-e rájuk? 
Kéri a 2012-ben megtett közterület-felügyelői szabálysértési feljelentések kimutatását.  
A hazautazásra várakozó tanulók tönkreteszik a város köztereit és parkjait. Nem elég tiszta a város. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke a településrész 
kapcsán többször történt kísérlet a 3-as főúton elhelyezett buszmegálló biztonságos 
megközelítésének kidolgozására. Most az az ötlet támadt, hogy a vízelvezető árok belső oldalán, 
lévő másra nem használt 4 méternyi szakasz adhatna helyet a biztonságos megközelítésnek. 
 
Bratu László polgármester emlékezteti a jelenlévőket, hogy a műszaki iroda kettős programot 
dolgozott ki a forgalomlassítás és a buszmegálló megközelítését biztosító korláttal védett, a 
vízelvezető árok lefedésével kialakított gyalogjárda megvalósítására. Utóbbi sajnos nem került 
támogatásra. 
Sokat törte a fejét a szakma és a közúti igazgatóság, hogy mit lehetne tenni, de a megoldások mind 
balesetveszélyesek, és ezért ki fogja a felelősséget viselni. 
Annak biztosítása is nehéz, hogy csak buszhoz tartó gyalogosok használják, kerékpárosok pedig ne. 
Egyébként a terület utolsó 4-5 métere nem önkormányzati, hanem állami terület. A közútkezelő 
pedig nem járul hozzá a fejlesztéshez, mert balesetveszélyesnek tartja azokat. 
Mindemellett felkéri a műszaki irodát, hogy kérjen helyszíni bejárást annak áttekintésére, hogy 
Molnár István területe mellett hogyan lehetne a gyalogos közlekedést lehetővé tenni. 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést berekeszti. 
 
  
 

K.m.f. 
 

 Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyző  


